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تجارت

اصلی ترین کالاهای صادراتی ایران 
اتاق بازرگانی تهران جدیدترین بررس��ی های خود از کالاهای 
صادراتی ایران در فروردین ماه س��ال 13۹۸ را منتش��ر کرد. به 
گزارش ایسنا  بر این اساس بیشترین سهم از ارزش صادراتی 
کالاهای ایرانی به حوزه سوخت های معدنی، روغن های معدنی 
و محصولات حاصل از تقطیر آنها، مواد قیری و موم های معدنی 
اختص��اص می یابد. در فروردین ماه امس��ال این گروه کالایی 
حدود 36 درصد از مجموع صادرات ایران را به خود اختصاص 
داده اند. در رده بعدی مواد پلاس��تیکی و اش��یا س��اخته ش��ده از 
ای��ن مواد، محصولات ش��یمیایی آلی، چ��دن، فولاد و آهن در 
رتبه های بعدی هستند. بررسی نشان می دهد که تنوع کالاهای 
صادراتی ایران در طول این مدت محدود بوده و اغلب از منابع 
طبیعی یا محصولات با ارزش افزوده پایین تشکیل شده است. 
بالاترین ارزش صادراتی ایران در فروردین ماه 13۹۸ به حوزه 
پر و گل های مصنوعی س��اخته ش��ده از موی انسان اختصاص 
یافته اس��ت. این کالاها مجموع ارزش ش��ان به 66 هزار دلار 
رس��یده که در قیاس با مدت مش��ابه س��ال قبل افزایشی 100 

برابری را نشان می دهد.

عرضه ۸0 هزار مترمربع کاشی و سرامیک 
نانویی به بازار از سوی محققان کشور

یکی از شرکت های فعال در حوزه تولید سرامیک با استفاده از 
فناوری نانو موفق به عرضه کاش��ی  و س��رامیک های نانویی به 
بازار شده است؛ ضمن آنکه درصدد راه اندازی دفاتر نمایندگی 

این شرکت در کشورهای همسایه برای توسعه بازار است.
به گزارش ایس��نا، در حال حاضر فناوری نانو مزیت زیادی در 
صنعت کاش��ی و س��رامیک ایجاد کرده، به طوری که در حال 
حاضر کاشی و سرامیک آنتی باکتریال نیز توسط تولیدکنندگان 
به بازار عرضه شده است.  در این راستا یکی از شرکت های فناور 
بیش از هزار نوع محصول دکوری کاشی و سرامیک همچون 
انواع کاشی های دکوری، تک گل، باند و قطعات ویژه را تولید 
می کند و این گروه تولیدی پس از گذشت یک سال از دریافت 
گواهی نانومقیاس، با فروش بیش از ۸0 هزار مترمربع کاش��ی 
و س��رامیک نانوی��ی، جایگاه خ��ود را در میان مصرف کنندگان 

تثبیت کرده است.
فره��اد غف��اری، از محققان این ش��رکت با بیان اینکه در حال 
حاضر محصولات نانویی این شرکت به صورت مستمر در بازار 
داخلی توزیع می شود، گفت: روزانه بیش از 200 مترمربع کاشی 
و س��رامیک دارای پوش��ش نانویی در بازار به فروش می رس��د، 
ضمن آنکه بخش��ی از این محصولات به کش��ورهای عراق، 

آذربایجان و افغانستان صادر می شود.

اخبار كوتاه

گ�روه تج�ارت: ریی�س اتاق تهران گفت: مهم ترین خواس�ته ما در 
شرایط کنونی که مقام معظم رهبری هم بر آن تأکید کردند، اصلاح 
فضای کسب وکار است که باید در اولویت اول اتاق، دولت و سران قوا 
قرار گیرد. فکر می کنم اگر فضای کسب وکار بهبود پیدا کند می توانیم 

خیلی از مشکلات کشور را حل کنیم.«
به گزارش تهران به نقل از اتاق بازرگانی تهران،  مسعود خوانساری 
در ابتدای دومین جلسه نهمین دوره هیات نمایندگان اتاق تهران به 
بررسی وضعیت اقتصادی کشور در سال پیش رو و ماه های آینده و 
همچنین اقداماتی که اتاق تهران و فعالان بخش خصوصی باید انجام 
دهند، پرداخت. مسعود خوانساری با اشاره به شاخص های اقتصادی 
در سال گذشته گفت:» سال ۹۷ را با همه فراز و نشیب هایش پشت 
سر گذاشتیم و سال سختی ازنظر اقتصادی بود. تورم نقطه به نقطه بر 
اساس آمارهای منتشرشده، حدود 50 درصد بوده است و در سال ۹۸ 
هم روند افزایش تورم ادامه پیدا خواهد کرد. در سال جاری با توجه به 
اینکه فروش نفت کاهش پیدا خواهد کرد به درآمدهای موردنظر در 
بودجه نخواهیم رسید، از طرف دیگر بودجه انبساطی بسته شده است 
و قطعاً سال ۹۸ کسری بودجه خواهیم داشت و به دنبال آن طبیعتاً 
با استقراض از بانک مرکزی و یا چاپ اوراق پایه پولی افزایش پیدا 

می کند و تورم را به دنبال خواهد داشت.«
او در ادامه به رش��د اقتصادی اش��اره کرد و ادامه داد:» س��ال گذشته 
رش��د اقتصادی 5 تا 6 درصد منفی بود و در س��ال ۹۸ هم حتماً رش��د 
اقتصادی منفی خواهد بود و در پایان سال حجم اقتصاد کشور نسبت 
به س��ال ۹6 و ۹۷، کوچک تر خواهد ش��د. آن چیزی که تا به امروز 
مش��خص اس��ت این است که تحریم ها در ماه های آینده گسترش 
پیدا می کند و پیش بینی این است که فشارهای بیشتری بر بخش 
خصوصی به ویژه در حوزه های تجارت و تبادلات بانکی وارد شود. 
علاوه بر این ها شاهد اثرات منفی کاهش منابع دولتی هم از محل 
فروش نفت و هم درآمدهای گمرکی و س��ایر درآمدهای دولت در 
ماه های آینده و فشار بر بخش خصوصی به خصوص در حوزه های  

تولیدی و توزیعی خواهیم بود. افزایش فش��ار مالیاتی نکته مهمی 
است؛ در بودجه سال آینده هم درآمدهای مالیاتی افزایش پیداکرده 
است، اگرچه می دانیم که خیلی از بنگاه ها امسال درآمدشان نسبت 
به سال گذشته و ۹۷ نسبت به سال ۹6 کاهش شدید پیداکرده است 
ولی متأسفانه آن چیزی که در بودجه دیده شده، افزایش درآمدهای 
مالیاتی است. همچنین فشار تأمین اجتماعی حتماً در ماه های آینده 
روی فعالان بخش خصوصی و بنگاه ها برای کسب درآمد بیشتر، 
افزایش پیدا خواهد کرد. و در کنار همه پیش بینی می شود که  شاهد 
گسترش دخالت ها در قیمت گذاری ها باشیم که با خود مسائل بعدی 

را به دنبال خواهد داشت مانند احتکار و گران فروشی که چالش های 
خود را خواهد داشت.«

او در ادامه به تعطیلی بنگاه های اقتصادی اش��اره کرد و گفت:» در 
س��ال ۹۷ ش��اهد تعطیلی واحدها و بنگاه ها بودیم و پیش بینی این 
است که در سال ۹۸ هم به دلیل تحریم ها و کمبود تقاضا بنگاه های 
بیشتری رو به تعطیلی بروند. و نتیجه گیری همه این بحث ها این 
خواهد بود که شاهد افزایش نارضایتی هم در جامعه مردمی و هم 

تولید باشیم.«
رئیس اتاق تهران در ادامه از س��خنان مقام معظم رهبری در جمع 

مسئولان کشور در ارتباط با مسائل اقتصادی تشکر کرد و گفت:» 
مقام معظم رهبری در جلسه ای که همین ماه در 24 اردیبهشت با 
مسئولان نظام داشتند، تأکید بسیاری بر مسائل اقتصادی داشتند و 
پرداختن و حل مس��ائل اقتصادی را اولویت اصلی کش��ور در شرایط 
فعلی عنوان کردند. من فکر می کنم خیلی از مسائل و مطالبی که ما 
در سال های گذشته و در طول این دوره به آن ها اشاره  کرده ایم در 
سخنرانی و صحبت های ایشان کاملًا مورد اشاره و توجه قرارگرفته 
بود و توجه به اینکه معیشت مردم و حل چالش های اقتصادی کشور 
باید در اولویت قرار بگیرد مورد تأکید مقام معظم رهبری بود. ایشان 
اشاره به این داشتند که اقتصاد ایران ظرفیت ها و پتانسیل های بسیار 
خوب و قوی دارد و باید تلاش شود که از بحث تحریم ها و مشکلاتی 
که پیش آمده عبور و تحریم ها را تبدیل به یک فرصت کنیم و خیلی از 
مشکلات ساختاری که در اقتصاد ایران وجود دارد را بتوانیم با اتکا به 

مردم، بخش خصوصی و بنگاه های اقتصادی حل کنیم.«
مسعود خوانساری در ادامه به وظایف اتاق تهران در شرایط کنونی 
اقتصادی اش��اره کرد و گفت:» هیات نمایندگان این دوره ش��رایط 
سخت تری را از دور قبل ) سال ۹4 شروع دور هشتم( خواهد داشت 
و همه ما با روزهای سخت تری روبه رو هستیم و باید تلاش بیشتری 
داشته باشیم برای عبور از شرایط کنونی و امیدواریم که هر چه زودتر 
مسائل به نحوی حل شود ولی پیش بینی ها نشان می دهد در چند 
ماه آینده شرایط به همین شکل کنونی ادامه پیدا خواهد کرد. اتاق 
تهران باید در این شرایط مسئولیت بیشتری را عهده دار شود و دولت 
هم باید قبول کند که هر چه بخش خصوصی بیشتر به حاشیه رانده 
شود ضرر آن به مردم، اقتصاد و خود دولت خواهد رسید. مهم ترین 
خواسته ما در شرایط کنونی که مقام معظم رهبری هم بر آن تأکید 
کردند، اصلاح فضای کسب وکار است که باید در اولویت اول اتاق، 
دولت و سران قوا قرار گیرد. فکر می کنم اگر فضای کسب وکار بهبود 

پیدا کند می توانیم خیلی از مشکلات کشور را حل کنیم.«

رئیس اتاق تهران بیان كرد؛

اصلاح فضای كسب و كار، مطالبه بخش خصوصی

انتقاد از بخشنامه جدید بانک مركزیساماندهی بازار خودرو در جنگ اقتصادیتشریح تصمیمات درباره رفع موانع تولید
عضو ناظر مجلس در شورای گفت وگوی 
دول��ت و بخش خصوصی از تصمیمات 
جدید این ش��ورا ب��رای رفع موانع تولید 
و تس��هیل تج��ارت بخش خصوصی و 
تمدی��د مهلت قانون��ی ترخیص کالا از 

گمرک های کشور خبر داد.
به گزارش تجارت، ولی ملکی  با اشاره به حضور وزرای اقتصاد 
و صنعت، معدن و تجارت و  بانک مرکزی در این جلسه، گفت: 
یکی از مشکلات مطرح شده رفع نشدن موانع تولید و تشکیل 
نش��دن س��تاد تس��هیل آیین نامه بود. پس از تصویب قانون رفع 
موانع تولید قرار بر تش��کیل  کارگروهی برای تس��هیل تجارت 
بخ��ش خصوص��ی بود که در این نشس��ت، مورد تصمیم گیری 

قرار گرفت 

ی��ک عضو هیات رییس��ه کمیس��یون 
صنای��ع و معادن مجلس امکان اجرای 
کامل طرح ساماندهی صنعت خودرو را 
به دلیل قرار داش��تن کشور در وضعیت 

جنگ اقتصادی رد کرد.
عبدالله رضیان در گفت وگو با ایس��نا، با اش��اره به تصویب طرح 
س��اماندهی صنعت خودرو در مجلس، گفت: طرح س��اماندهی 
صنعت خودرو چهار ماه قبل در دس��تور کار کمیس��یون صنایع 
و مع��ادن مجل��س ق��رار گرفت و به دلیل اختلافات فراوان بین 

طراحان و کمیسیون، جرح و تعدیل زیادی در آن انجام شد.
وی ادامه داد: با وجود تصویب فوریت طرح اما به دلیل همین 
اختلافات، طرح چند بار بین کمیسیون و صحن علنی مجلس 

رفت و برگشت کرد.

لاهوتی اظهار داشت: بانک مرکزی نباید 
مسیر بازگشت ارز را برای صادرکنندگان 
کانالیزه کند بلکه باید از ابزار مهم واردات 
در مقابل صادرات بیشترین بهره را ببرد. 
به گ��زارش خبرنگار اقتصادی ایلنا، در 

دومین نشس��ت هیات نماین��دگان اتاق بازرگانی تهران محمد 
لاهوتی رئیس کنفدراسیون صادرات ایران با انتقاد از هجمه هایی 
که طی ماه گذشته علیه صادرکنندگان به وجود آمده، علت اصلی 
آن را ارائه آمار غیرواقعی بازگشت ارز حاصل از صادرات توسط 
یکی از مس��ئولین دانس��ت. لاهوتی ادامه داد: این حملات به 
صادرکنندگان در حالی صورت می گیرد که درآمدهای نفت دولت 
هر روز کاهش پیدا می کند و ارزش ارز صادراتی صادرکنندگان 

دوبرابر می شود. 

گروه صنعت و معدن: وزیر پیش�ین بازرگانی اظهار داش�ت: در حوزه 
عراق در س�ال گذش�ته رش�د 33 درصدی صادرات را تجربه کردیم 
ه�ر چن�د که در فروردین امس�ال میزان ص�ادرات با افت همراه بوده 
است که تلاش می شود در اردیبهشت و خرداد جبران شود و دوباره 

جای خود را پیدا کند.
به گزارش تجارت به نقل از ایلنا، یکی از موضوعات مهم در اقتصاد 
کش��ور بازگش��ت ارز حاصل از صادرات به کش��ور به ویژه در شرایط 
تحریم و تنگنای ارزی اس��ت. بانک مرکزی نیز روز گذش��ته در این 
راس��تا بس��ته سیاس��تی نحوه برگشت ارز حاصل از صادرات در سال  
۹۸ را تصویب کرد که براساس آن نحوه برگشت ارز پتروشیمی ها به 
چرخه اقتصادی در سال ۹۸ ، حداقل 60 درصد سامانه نیما، حداکثر 
10 درصد اسکناس و مابقی واردات در مقابل صادرات خود تعیین شد، 
سایر صادرکنندگان بایستی حداقل 50 درصد ارز خود را در سامانه 
نیما عرضه نمایند و حداکثر تا 20 درصد به صورت اسکناس و مابقی 
واردات در مقابل صادرات خود یا سایر اشخاص نسبت به برگشت 

ارز حاصل از صادرات به چرخه اقتصادی اقدام کنند.
 یحیی آل اسحاق در گفت وگو با ایلنا در مورد این سیاست ارزی جدید 
گفت: آنچه در این موضوع مهم است بازگشت ارز حاصل از صادرات 
به چرخه اقتصادی است و کسی هم نمی تواند با این موضوع مخالف 
باشد. البته این کار به نفع خود صادرکننده نیز است، اگر صادرکننده 
تنها برای یک بار اقدام به صادرات کرده و بعداً فعالیت خود را تعطیل 
کند، در واقع او صادرکننده نیس��ت بلکه به بهانه صادرات به دنبال 

خروج پول خود است.
 وی ادامه داد: اما کسی که به دنبال فعالیت صادراتی است باید ارز 
حاصل از صادرات را به داخل کش��ور بازگرداند و از آن برای تداوم 
فعالیت خود اس��تفاده کند. منتها بحث این اس��ت که این ارز باید به 
بان��ک مرک��زی بازگردد یا چرخه اقتصادی؟ و به باور من آنچه مهم 

است بازگشت ارز به چرخه اقتصادی است.

این کارشناس اقتصادی تصریح کرد: البته بانک مرکزی برای برخی 
نیازهای غیرکالایی مانند پرداخت دیون یا تعهدات نیاز به ارز دارد لذا 
قانونی و منطقی است که بخشی از این ارز به دست بانک مرکزی 
برس��د اما باید توجه داش��ت که درصد عمده ارز باید صرف واردات 
ماشین آلات، مواد اولیه و نیازهای تولید شود بنابراین باید به ترکیب 
مطلوب در این موضوع رسید که به نظر بانک مرکزی نیز با اعمال 

این سیاست به دنبال آن است.
وزیر پیش��ین بازرگانی با بیان اینکه در این سیاس��ت جدید باید به 
نکات مهمی توجه کرد، گفت: یکی از این نکات بروکراسی حاکم 

بر سیس��تم مدیریتی اس��ت، باید توجه داشت که برای صادرکننده، 
واردکننده و تولیدکننده زمان بسیار مهم است یعنی وقتی یک تولید 
کننده امروز به مواد اولیه کارخانه ای نیاز دارد اگر اعمال این سیاست 
دو یا سه ماه طول بکشد دیگر هیچ نتیجه  ای نخواهد شد یعنی نیازها 
باید در اس��رع وقت تامین ش��ود و بانک مرکزی باید در تس��ریع این 

عملیات توجه داشته باشد.
 وی افزود: البته نباید فراموش کرد که بخشی از این سیاست در دست 
بانک مرکزی است و در اجرای بخش دیگر وزارت صمت و کشاورزی 
نیز سهیم هستند بنابراین برای ایجاد وحدت نظر در این سیاست لازم 

است یک پنجره واحدی همانند آنچه در وزارت بازرگانی سابق وجود 
داشت تنظیم شود تا از پراکندگی تصمیم گیری ها جلوگیری شود.

 آل اسحاق در مورد راه اندازی بازار متشکل ارزی نیز گفت: این بازار 
می تواند بازار خوبی باشد به شرطی که مدیریت شده باشد یعنی اگر 
بگوییم که عرضه کننده یا تقاضاکننده آزاد هستند و مدیریتی پشت 
آن نباش��د ممکن اس��ت باعث ایجاد مشکلاتی شود بویژه در سمت 
تقاضا به دلیل تقاضاهای غیرمترقبه سیاسی یا اقتصادی هجمه ای 

صورت بگیرد که  مشکلات را دوچندان کند.
وی اضافه کرد: بنابراین اگر این کانال محدود باشد مثلا متقاضیان 
تنها صرافان باش��ند به  نظر ایده خوبی اس��ت و می تواند به عنوان 
ریل گذاری بازار ارز باشد. علت اینکه راه اندازی آن را دائماً به تاخیر 
می اندازند نیز همین تنظیم امور اس��ت و باید به اقتضائات زمانی و 

مکانی توجه بیشتری شود.
رییس اتاق مش��ترک ایران و عراق با بیان اینکه در س��ال های اخیر 
صادرات غیرنفتی با رشد همراه بوده است، گفت: مثلا در حوزه عراق 
ما در س��ال گذش��ته رش��د 33 درصدی صادرات را تجربه کردیم هر 
چند که در فروردین امسال میزان صادرات با افت همراه بوده است 
که تلاش می شود در اردیبهشت و خرداد جبران شود و دوباره جای 
خود را پیدا کند. وی ادامه داد: البته این کاهش دلایل مختلفی مانند 
حادثه سیل در مناطق مرزی، تصمیم دولت عراق برای افزایش تعرفه 

برخی کالاها و مشکلات گرانی حمل ونقل را داشته است.
آل اس��حاق در پاس��خ به این پرس��ش که آیا فشار های آمریکا در این 
کاهش تأثیرگذار بوده است؟ گفت: البته بیشتر این فشار روی حوزه 
نفت و سیس��تم بانکی اس��ت و نباید فراموش کرد که در مورد این 
فشارها تعبیرهای مختلفی وجود دارد، یعنی به تعبیری ما 30 سال 
و به تعبیری دیگر 10 سال است که زیر این فشارها هستیم بنابراین 

موضوع جدیدی نیست، اصلا ما کی فشار نداشته ایم؟

از پراكندگی تصمیم ها انتقاد كرد؛

تشکیل بیش از 2 میلیون پرونده تخلفضرورت تنظیم پنجره واحد برای برگشت ارز صادراتی
 توسط سازمان حمایت

تشکیل بیش از 2 میلیون پرونده تخلف توسط سازمان حمایت مصرف 
کنندگان و تولیدکنندگان در سال ۹۷ مدیر کل دفتر مطالعات و برنامه 
ریزی س��ازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان گفت: این 
سازمان از سال 13۹۷ سعی کرده بازرسی خود را هدفمند کند به طوری 
که از حدود 3.5 میلیون بازرسی انجام شده، بیش از 2 میلیون پرونده 

تشکیل شده که این نشان از در صحنه بودن این سازمان دارد.
به گزارش ایلنا از وزارت صمت، مهرداد ایزدی با اشاره به تفاوت میان دو 
مقوله گرانی و گرانفروشی گفت: باید بین افزایش سطح عمومی قیمت 
ها )تورم( که متاثر از کاهش ارزش پول ملی بوده و در نتیجه کاهش 
قدرت خرید مردم را در پی دارد و از سوی دیگر موجب افزایش قیمت 
مواد اولیه و هزینه های تولید می شود، با گرانفروشی یعنی فروش بالاتر 
از قیمت واقعی و متعارف تفکیک قایل شد.وی به واقعیت حال حاضر 
اقتصاد کشور اشاره کرد و افزود : افزایش قیمت نهاده ها، عوامل و مواد 
اولیه تولید دامن گیر صنایع داخلی شده و موجب شده قیمت محصول 
نهایی واحدهای تولیدی افزایش یابد که روند صعودی شاخص قیمت 

تولید کننده نیز گویای این امر است.

حال نامساعد صنعت فولاد پاکستان
 و فرصت بهره مندی از ظرفیت های ایران

بزرگترین مجتمع تولید فولاد پاکس��تان )PSM( به دلیل زیان دهی 
بالا در خطر تعطیلی قرار گرفته است به همین دلیل دولت این کشور 
طرح احیای أن را بررسی می کند در این بین به اعتقاد کارشناسان 
اقتصادی ، ظرفیت های بالای جمهوری اس��لامی ایران در صنعت 

فولاد می تواند راه گشای مشکل این کشور همسایه باشد.
برخی رسانه های پاکستان گزارش داده اند که دولت در حال بررسی 
احیای مجدد کارخانه بزرگ فولاد این کشور است و با این هدف به 

دنبال واگذاری أن به مشتریان خارجی است .
دولت پاکستان سه سال پیش با هدف جلوگیری از ادامه زیان دهی 
بزرگ ترین مجمع تولید فولاد این کشور )وابسته به بخش دولتی(، 
در تلاش بود که اداره آن را به بخش خصوصی دیگر کشورها از جمله 

جمهوری اسلامی ایران یا چین واگذار کند.
یک هیاتی 10 نفره متشکل از کارشناسان فنی 'مجتمع فولاد مبارکه' 
و 'ذوب آهن اصفهان' دیماه ۹5 به ش��هر کراچی پاکس��تان س��فر کرد 
ت��ا وضعیت ن��ه چندان رضایتبخش بزرگ ترین مجتمع تولید فولاد 
پاکس��تان )Pakistan steel Mills( را ب��ه لح��اظ فنی مورد ارزیابی 

کارشناسی قرار دهد.

داد و ستد

نایب رئیس انجمن سنگ ایران می گوید: وزارت 
صنعت، معدن و تجارت می تواند از قراردادهای 
نفت��ی ب��رای توس��عه مع��دن و صنای��ع معدنی 
الگوبرداری کند. »مالک رحمتی« در گفت وگو 
ب��ا ایرن��ا افزود: وزارت صنع��ت، معدن و تجارت 
چنانچه به رش��د و ارتقای جایگاه معدن وصنایع 

 )IPC( معدنی می اندیشد، باید از قراردادهای نفتی
 )IMC( و ح��ذف معایب آن، در قالب قراردادهای
بلند مدت بهره بگیرد. به گفته وی، این قراردادها 
زمینه س��رمایه گذاری داخلی و خارجی را فراهم 
می سازد. نایب رئیس انجمن سنگ ایران اظهار 
داش��ت: مش��خصه قراردادهای نفتی، سرمایه 

گذاری خارجی برای دوره 20 ساله است که وجه 
آن از محصول تولیدی پرداخت می شود. رحمتی 
تاکید کرد: انتظار می رود دولت در چارچوب برنامه 
ششم توسعه )1400- 13۹6( که تاکنون دو سال 
آن را پشت سر گذاشته ایم، بخش معدن وصنایع 

معدنی را به جایگاه خود برساند.

رئیس هیات عامل ایمیدرو گفت: امروز بخش 
مع��دن و صنای��ع معدنی با داش��تن 100 هزار 
میلیارد تومان در بازار سرمایه، سهم 30 درصدی 
از سود را به خود اختصاص داده است. »خداداد 
غریب پور« در مراسم تکریم و معارفه مدیران 
عامل پیشین و جدید شرکت معدنی و صنعتی 

گل گهر اظهار داشت: گل گهر امروز 32 هزار 
میلیارد تومان سهم در بازار سرمایه دارد و انتظار 
م��ی رود در دوره مدیری��ت جدی��د، با توجه به 
ش��ناخت نسبت به سیاست های دولت در این 
بخش، حرکت رو به رشد خود را تداوم بخشد. 
وی خواستار حمایت استاندار کرمان، نمایندگان 

این استان در مجلس شورای اسلامی و دیگر 
مسئولان کرمان از مدیرعامل جدید گل گهر 
شد. بر پایه آمارهای منتشر شده، سال گذشته 
ش��رکت گل گه��ر با ۸۹ ه��زار و 5۹4 میلیارد 
ریال درآمد نس��بت به عملکرد س��ال ۹6 رشد 

۸2 درصدی داشته است.

الگوبرداری از قراردادهای نفتی برای توسعه معدنسهم 1۰۰ هزار میلیارد تومانی معدن در بازار سرمایه صنعت و معدن 
www.tejaratonline.ir
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